
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 20 listopada 2019 r. 

 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

 13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

 Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

 Zastępca Wójta Gminy Dębnica Kaszubska – Agnieszka Żukowska 

 Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 

 Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 

 Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 

 Inspektor ds. ochrony przyrody – Joanna Boroń 

Radni nieobecni: Olech Marcin, Tutak Bartłomiej 

Radni spóźnieni: Cech Roman 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 

3. Omówienie spraw bieżących. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1-2 

 Posiedzenie wspólne wszystkich komisji otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Ireneusz Ziółkowski, który przywitał przedstawicieli Urzędu Gminy, Kierownika Ośrodka 

Pomocy Społecznej oraz Radnych Rady Gminy, po czym rozpoczął prezentacje zgłoszonych 

materiałów na sesję.  

W trakcie posiedzenia przedstawiono i przedyskutowano: 

1) Uchwała w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze. 

Kierownik OPS K. Szustak poinformowała, że usługi opiekuńcze są tzw. usługami 

gospodarczymi, mającymi na celu pomóc w codziennych czynnościach. W OPS-ie jest zasada, że 

jeżeli świadczeniobiorca nie przekracza kryterium dochodowego, to nie ponosi odpłatności za 

świadczone mu usługi. 

Sekretarz R. Krawczyk zauważył, że numeracja uchwały jest nieprawidłowa. Poinformował, że 

do czasu sesji zostanie ona poprawiona. Dodatkowo zniknął zapis o zwolnieniu z odpłatności 

usług. 



Kierownik OPS K. Szustak poinformowała, że zapisy zostały przeniesione do dalszej części 

uchwały. Zadała pytanie czy w uchwale nie mógł pozostać zapis o wejściu w życie uchwały 

z dniem 1 stycznia 2020 roku? 

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że uchwała zostanie poddana pod głosowana na sesji pod 

koniec listopada. Zanim zostanie ogłoszona w Dzienniku Urzędowym minie około miesiąc. Akty 

prawa miejscowego wchodzą w życie najczęściej po upływie 14 dni, dlatego też termin 1 stycznia 

nie będzie możliwy do spełnienia. Istnieje ryzyko uchylenia uchwały przy zastosowaniu zapisu 

„Uchwała podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego i wchodzi 

w życie z dniem 1 stycznia 2020 roku”. 

Kierownik OPS K. Szustak oznajmiła, że umowy zawierane są z Ośrodkiem przez osoby 

wymagające pomocy i nie posiadające nikogo, od kogo mogłyby uzyskać tę pomoc. Czasami 

ludzie rozjeżdżają się po świecie, nie można odnaleźć nikogo z członków rodziny, w takim 

wypadku świadczona jest pomoc przez ośrodek. 

Radny P. Paczesny zadał pytanie co z osobą nieposiadającą rodziny lub taką, której członków 

rodziny nie można odnaleźć? 

Kierownik OPS K. Szustak odpowiedziała, że taką osobę należy objąć opieką. Pracownicy 

ośrodka przeprowadzając wywiad rozpatrują możliwości pomocy, zarówno przez ośrodek jak 

i członków rodziny. W przypadku gdy dany mieszkaniec jest zamożny można wystąpić 

z wnioskiem do sądu o alimenty. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie ilu jest mieszkańców korzystających z usług 

opiekuńczych OPS-u? 

Kierownik OPS K. Szustak odpowiedziała, że ośrodek zajmuje się 9 osobami samotnymi i 48 

osobami, które mają rodziny. Osoby te mają odpowiednio 365 godz. opieki oraz 1440 godz. 

opieki. Koszt ich utrzymania wynosi 37 tys. zł/miesięcznie, czyli koszt na osobę wynosi 7483 zł/ 

miesięcznie. Za tę liczniejszą grupę wychodzi koszt w wysokości prawie 29 tys. zł/miesiąc. 

Wpływy od osób samotnych wynoszą 494 zł, od rodzin osób korzystających z opieki 2319 zł. 

Radny P. Paczesny zauważył, że można wnioskować o dofinansowanie, jednak te rodziny są na 

tyle biedne, że nie stać ich na partycypację w kosztach. 

Kierownik OPS K. Szustak poinformowała, że na podstawie wywiadu podejmowana jest 

decyzja o opiece i współfinansowaniu w kosztach. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie jak wygląda wywiad przeprowadzany przez 

pracowników ośrodka? 

Kierownik OPS K. Szustak odpowiedziała, że wywiad sporządzany jest na wzorze 

z rozporządzenia. Zawierając umowę z osobą potrzebującą opieki, pracownik stara się ustalić 

proporcjonalną kwotę np. 20% po stronie świadczeniobiorcy, 80% po stronie spełniających 

warunki alimentacyjne. 



Radny W. Leśniewski zadał pytanie czy przybywa osób wymagających opieki? 

Kierownik OPS K. Szustak odpowiedziała, że z roku na rok liczba ta ciągle wzrasta. Po 

wprowadzeniu tych usług korzystało z nich 4-5 osób, dziś jest ich ponad 50. Wprowadzony 

został program opieka 500+ dla osób po 75 roku życia. Programem objęto 15 osób, 6 w ramach 

rehabilitacji. Program jest finansowany z Funduszu Solidarnościowego. 

Radna J. Lejczak zadała pytanie czy osoby same się zgłaszają, czy wybiera je ośrodek? 

Kierownik OPS K. Szustak odpowiedziała, że mieszkańcy sami się zgłaszają, ale także są 

typowani rzez pracowników ośrodka. Pracownicy wychodzą do ludzi, zachęcają do skorzystania 

z pomocy. 

Radny P. Paczesny zadał pytanie czy gmina ma obowiązek dowożenia dzieci 

niepełnosprawnych do specjalistycznych ośrodków? Przytoczył sytuację mieszkanki, która musi 

zawozić swoje dziecko do szkoły w okolicach Sławna. Dziecku nie został zapewniony transport, 

a Pani musi pokonywać tę trasę 4 razy dziennie. Czy koszty tej podróży są zwracane?  

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że tak, jeżeli na terenie gminy nie ma takiego 

ośrodka. Pani otrzymuje od gminy zwrot kosztów podróży. Zostało podpisane dwustronne 

porozumienie. 

Skarbnik Gminy M. Malinowski uzupełnił wypowiedź Wójta informując, że za każdy kilometr 

przysługuje 67 gr. 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że na to porozumienie Pani wyraziła zgodę. Korzysta 

z prywatnego samochodu. W życie ma wejść rozporządzenie regulujące kwestie zwrotu kosztów 

podróży w takich przypadkach. Na pewno nikt nie robi pod górkę tej mieszkance.  

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2 0 0 

Rewizyjna 2 0 1 

Infrastruktury i Budżetu 2 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
2 0 0 

2) Uchwała w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla 
osób bezdomnych lub w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

Kierownik OPS K. Szustak poinformowała, że Rada Gminy ma możliwość ustalenia 

odpłatności, o których mowa w § 2 projektu uchwały. Do tej pory koszty ponosiła gmina, teraz 

przy posiadaniu dochodów będzie można obciążyć mieszkańców. 



Radny W. Leśniewski zadał pytanie jakie jest kryterium finansowe? 

Kierownik OPS K. Szustak odpowiedziała, że dla osoby samotnej kwota wynosi 

701 zł/miesięcznie, dla osoby w gospodarstwie wieloosobowym 528 zł/miesięcznie. 

W schronisku zwykłym przebywa 8 osób, które tam nocuje. W schronisku z usługami 

opiekuńczymi przebywa 10 osób. Za schronisko zwykłe opłata wynosi 40 zł/osobę/dobę, za 

schronisko z usługami opiekuńczymi opłata wynosi 59 zł/osobę/dobę. W gruncie rzeczy 10 

osób powinno się szykować do przejścia do Domu Pomocy Społecznej. Miesięczny koszt pobytu 

jednej osoby wynosi ponad 4 tys. zł. Trzeba być przygotowanym na to, że będą się one tam 

przeniosą. 

Wójt Gminy I. Warkocka zadała pytanie czy Dom Pomocy Społecznej może być 

zorganizowany przez Gminę? Jest to zadanie własne samorządu? 

Kierownik OPS K. Szustak odpowiedziała, że dom może zorganizować gmina. Na terenie 

naszej gminy, w 80% przypadkach osoby nie mają emerytur, mają tylko świadczenia zapewnione 

przez OPS. Zasiłek wynosi 600 zł, z czego tylko 70% może zostać potrącone, reszta musi 

pozostać do dyspozycji świadczeniobiorcy. Pozostałą kwotę dopłaca gmina. Koszt jaki pochodzi 

z budżetu gminy wynosi 58 tys. zł, za 10 miesięcy. Kierownik zauważyła, że zostało złożone 

pismo przez OPS dotyczące zwiększenia ilości dzieci w pieczy zastępczej. Tym rodzinom 

i instytucjom płaci się za opiekę. Po wyroku sądu odbierającym dzieci, trafiają one np. do babci. 

Gdy dziecko trafi do pieczy zastępczej OPS ponosi koszty ich utrzymania. Dlatego postanowiono 

o sporządzeniu pisma, z prośbą o zwiększenie środków na ten cel. 

Skarbnik Gminy M. Malinowski oznajmił, że pismo zostało wzięte pod uwagę przy 

sporządzeniu projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna brak kworum 

1 
Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

3) Uchwała w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum im. Czesława 
Miłosza w Dębnicy Kaszubskiej. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że jest to oficjalne zakończenie działalności 

wygaszonych gimnazjów. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  



Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna brak kworum 

1 
Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

4) Uchwała w sprawie zmiany nazwy Przedszkola Publicznego w Dębnicy Kaszubskiej. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że z nazwy przedszkola usunięto słowo „publiczne”. 

Radny P. Paczesny zadał pytanie dlaczego dopiero teraz podejmowana jest uchwała o likwidacji 

gimnazjum? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że należało faktycznie zakończyć okres rozliczeniowy 

w szkole. Uchwała potwierdza stan faktyczny.  

Sekretarz Gminy R. Krawczyk poinformował, że rok szkolny trwa od września do sierpnia. Są 

rozstrzygnięcia nadzorcze uchylające uchwały wygaszające gimnazja podjęte przed 31 sierpnia. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna brak kworum 

1 
Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

5) Uchwała w sprawie zmiany aktu założycielskiego Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Dębnicy Kaszubskiej. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec braku osób chętnych do zabrania głosu, 

zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? 

W związku z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę 

głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna brak kworum 

1 
Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 



6) Uchwała w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum w Gogolewie. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec braku osób chętnych do zabrania głosu, 

zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? 

W związku z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę 

głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna brak kworum 

1 
Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

7) Uchwała w sprawie zmiany aktu założycielskiego Zespołu Szkół w Gogolewie. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec braku osób chętnych do zabrania głosu, 

zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? 

W związku z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę 

głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna brak kworum 

1 
Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

/Na posiedzenie dołączył Radny Roman Cech, członek Komisji Rewizyjnej/ 

8) Uchwała w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Dębnica 
Kaszubska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze 
pożytku publicznego na 2020 rok. 

Radny P. Paczesny poinformował, że w uchwale mowa jest o współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i stowarzyszeniami. Czy w związku z tym konkursy na realizacje zadania będą 

ogłaszane?  

Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że najpierw urząd słucha propozycji, jakie 

stowarzyszenia mają do dodania na przyszły rok, co chcieliby, aby zostało ujęte w planie. 

Następnie podejmowana jest uchwała, która zatwierdza plan do realizacji. Na podstawie tej 

uchwały ogłaszany jest konkurs na realizację zadań przez stowarzyszenia. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów: 



Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

9) Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy "Cisowa" drodze wewnętrznej położonej na 
części działki nr 1285 w miejscowości Dębnica Kaszubska. 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że jest to droga na Osiedlu Północ, o której było już 

wspominane na poprzednich spotkaniach. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec braku osób chętnych do zabrania głosu, 

zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? 

W związku z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę 

głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

10) Uchwała w sprawie nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Gałęzów. 

Radny P. Paczesny zauważył, że przez nadanie nazw ulic gmina wytworzy sobie nowe koszty 

związane z nowym oznakowaniem. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że służby ratunkowe często nie wiedzą gdzie mają 

jechać, gdyż budynki nie są oznakowane. Zdarzają się przypadki, gdzie budynki mają nadane takie 

same numery. Wprowadzenie nazewnictwa ulic ma wprowadzić porządek w numeracji i pomóc 

służbom, a także przyjezdnym w zlokalizowaniu celu. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk poinformował, że Starostwo Powiatowe jest zawiadamiane 

o zmianach, jakie wprowadzamy. Dodatkowo nazwy ulic na drogi powiatowe muszą być 

skonsultowane z właścicielem. Numeracja działek w księgach wieczystych, czy w aktach 

notarialnych nie zmienia się. Nawet, jeżeli zmieni się adres, to i tak nieruchomość można 

zlokalizować po numerze działki. 

Wójt Gminy I. Warkocka dodała, że zdarzają się przypadki, gdzie na jednej ulicy są te same 

numery domów, w dodatku kilka tych samych numerów. Odbyły się rozmowy z mieszkańcami, 

którzy sami zgłaszali propozycje do nadania nazw drogom położonych w danej miejscowości. 

O tym jaką nazwę ma nosić dana droga decyduje większość mieszkańców. 



Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

11) Uchwała w sprawie nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Skarszów 
Górny. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec braku osób chętnych do zabrania głosu, 

zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? 

W związku z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę 

głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

12) Uchwała w sprawie nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Podole Małe. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec braku osób chętnych do zabrania głosu, 

zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? 

W związku z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę 

głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

13) Uchwała w sprawie nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Żarkowo. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec braku osób chętnych do zabrania głosu, 

zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? 

W związku z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę 

głosów:  



Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

14) Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr IX/51/2003 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie nadania nazw ulicom w m. Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk poinformował, że zachodzi potrzeba przedłużenia nazwy 

działki położonej na Osiedlu Północ II. Pojawiło się nowe wybudowanie i wystąpiono o nadanie 

numeru nieruchomości. Zasadne jest nadanie nowej nazwy ulicy. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

15) Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy stawki wpisane w uchwale są 

najniższymi z możliwych? Czy przez obniżenie stawek jakieś nowe firmy pojawiły się 

w transporcie? 

Skarbnik Gminy M. Malinowski odpowiedział, że tak, z tym że każda stawka zaokrąglona jest 

w górę do pełnych złotych. Do Gminy przejdzie firma NORD, tu będzie miała swoją siedzibę. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

 



16) Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Skarbnik Gminy M. Malinowski poinformował, że stawki średnio wzrosły o około 5% 

w stosunku do roku poprzedniego i również zostały zaokrąglone, ale do pełnych gorszy. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

17) Uchwała w sprawie udzielenia Powiatowi Słupskiemu pomocy rzeczowej. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski poinformował, że w ramach tej uchwały zostanie 

zrealizowany chodnik w miejscowości Gałęzów. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że aby powstał chodnik musi być podpisane 

porozumienie o przekazaniu pomocy rzeczowej. Gmina nie możne realizować inwestycji na nie 

swoim chodniku, ani nie można przekazać środków z funduszu sołeckiego dla Powiatu 

Słupskiego, dlatego zostanie przekazany materiał na potrzeby realizacji remontu chodnika.  

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

 
18) Uchwała zmieniająca uchwałę nr XIII/90/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

30 października 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że nie ma żadnej propozycji ze strony Powiatu co do 

wspólnej realizacji remontu drogi, dlatego też kwota przekazana na cele remontowe zakłada tylko 

remont ulicy Leśnej. Zarówno Radni jak i Urząd określali priorytety w remontach dróg 

powiatowych na terenie naszej gminy. Do tej pory nie podjęto żadnej decyzji, nie wystąpiono 

z propozycją współpracy. Jeżeli tylko pojawi się możliwość wykorzystania środków, na pewno się 

to zrobi. 



Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

19) Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok. 

Skarbnik Gminy M. Malinowski zapoznał Radnych ze zmianami w budżecie: 

- 1711 zł z przeznaczeniem na remont drogi gminnej w m. Leśnia, realizowanego w ramach 

środków funduszu sołeckiego, 

- 10 000 zł jako zwiększenie planu wydatków bieżących na zakup usług w zakresie gospodarki 

gruntami i nieruchomościami, 

- zmniejszono plan wydatków o 5 000 zł z przeznaczeniem na świadczenia dla pracowników 

społecznie użytecznych. Spowodowane jest to brakiem tych pracowników, 

- zwiększono plan wydatków o 40.000 zł z przeznaczeniem na zakup usług związanych z opieką 

nad dziećmi przebywającymi w rodzinnej pieczy zastępczej oraz instytucjonalnej pieczy zastępczej 

w związku ze wzrostem liczby dzieci objętych tą opieką. Zwiększenia dokonano na wniosek OPS-

u, 

- zwiększono plan wydatków o 114.830 zł z przeznaczeniem na zakup usług dot. wywozu 

i utylizacji odpadów komunalnych na terenie gminy. Do tej pory środki przeznaczone na 

realizację zadania były zaplanowane do końca roku. Niestety wraz ze wpłynięciem dwóch faktur 

na kwotę 240 tys. zł należy rozpatrzeć powody wzrostu kosztów na obsługę systemu gospodarki 

odpadami. System coraz bardziej się nie bilansuje. Szacunki na przyszły rok mówioną, że 

zabraknie 400 tys. zł. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk poinformował, że szacunkowa prognoza stawek na przyszły rok 

mówi o wzroście 20% stawki, względem tej ustanowionej.  

Wójt Gminy I. Warkocka przyznała, że urząd zastanawia się nad przyczyną wzrostu. 

Sprawdzano czy dane z PSZOK-u zgadzają się z tym co jest wpisywane na fakturach. Nie ma 

rozbieżności między tymi danymi. Największym problemem są worki wypełnione liśćmi. 

W Motarzynie przy jednej nieruchomości wystawiane jest 10-20 worków. Wiadomo, że jest to 

rolnik, który mógłby zagospodarować te odpady w ramach własnego gospodarstwa. Ostatnio 

w motarzyńskich rowach pojawiło się kilkanaście worków. Okazało się, że mieszkańcy czyścili 

rowy przy drodze powiatowej i wojewódzkiej. Nie ma zgody na to, aby rowy przy obcych 

drogach były czyszczone przez mieszkańców i gmina musiała za to ponosić opłatę.  



Radny M. Batóg poinformował, że odbyło się szkolenie z SITR-u o kompostowaniu odpadów. 

To szkolenie nie przyniosło żadnego skutku, mieszkańcy nadal wystawiają worki z bioodpadami. 

Wójt Gminy I. Warkocka zaapelowała o zwracanie uwagi mieszkańcom, aby możliwie jak 

najwięcej bioodpadów zagospodarowywali w ramach własnego gospodarstwa domowego, a także 

aby zwracali uwagę na prawidłowe sortowanie śmieci. 

Radny M. Batóg zauważył, że mentalności mieszkańców się nie zmieni. Oni są zdania, że za coś 

ponoszą te opłaty i oddają wszystko co mają. 

Radny R. Cech zwrócił uwagę, że do niedawna nie było segregacji odpadów. To Radni powinni 

zwracać uwagę mieszkańcom i pouczać o właściwej segregacji. 

Radny M. Batóg poinformował, że ten temat jeszcze nie raz nas dotknie. 

Przewodniczący Rady K. Badowski podniósł, że rolnik sam nie jest w stanie uzyskać 

dofinansowania 500 zł do odpadów pochodzących z jego gospodarstwa. O takie wsparcie może 

się ubiegać gmina. Według Niego można by było postawić dwa kontenery na PSZOK-u, do 

których każdy rolnik wrzucałby swoje odpady. 

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że musi przyjrzeć się temu tematowi, gdyż na chwilę obecną 

nie jest w stanie wyliczyć jakie koszty będzie musiała ponieść gmina i czy w ogóle PSZOK będzie 

mógł być wykorzystany do tego celu. 

Skarbnik M. Malinowski kontynuował zapoznawanie ze zmianami: 

- zmniejszono plan wydatków o 7.134 zł z przeznaczeniem na wypłatę wynagrodzeń osobowych 

dla pracowników w ramach prac interwencyjnych i robót publicznych z powodu braku 

zatrudniania tych pracowników, 

- zmniejszono plan wydatków o 6.000 zł na zakup materiałów i usług związanych z realizacją 

pozostałych zadań w zakresie kultury. Są to zadania realizowane przez świetlice w ramach 

funduszu sołeckiego. Przez wzgląd na to, iż nie ma nimi zainteresowania, zadanie to jest 

zmieniane, 

Zmniejszono plan wydatków majątkowych o kwotę 148.407 zł (per saldo), w tym m.in.: 

- zwiększono plan wydatków majątkowych o 2.000 zł z przeznaczeniem na zadaszenie tarasu przy 

remizie strażackiej w m. Motarzyno realizowanego w ramach funduszu sołeckiego, 

- zwiększono plan wydatków majątkowych o 3.634 zł z przeznaczeniem na rozbudowę 

oświetlenia drogowego w m. Dobieszewo realizowanych w ramach funduszu sołeckiego, 

- zwiększono plan wydatków o 18.733 zł z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego 

pn. ,,Rozbudowa i modernizacja wraz z wyposażeniem PSZOK w Dębnicy Kaszubskiej” 

z powodu wpływu oferty przetargowej przekraczającej dotychczasowe środki zabezpieczone na 

to zadanie, 



- zmniejszono plan wydatków o 172.774 zł na realizację projektu pn. ,,OZE w gminach powiatu 

słupskiego” z powodu zmniejszenia wartości projektu po przetargu i zmiany harmonogramu 

realizacji tego zadania. Znaczna część projektu będzie realizowana w roku 2020. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

20) Plan nabywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec braku osób chętnych do zabrania głosu, 

zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? 

W związku z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę 

głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 4 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował, aby 27 listopada po sesji rady gminy, 

wszyscy Radni zostali w ramach komisji wspólnych, na których zostanie wydana opinia 

o projekcie budżetu. Zbiorcza opinia powinna trafić do 30 listopada, dlatego też nie będzie 

przekroczeń terminowych. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że w związku z licznie pojawiającymi się 

informacjami, jakoby powietrze w Dębnicy Kaszubskiej nie było dobre, postanowiono 

zamontować miernik jakości powietrza, po czym oddała głos pracownikowi – Joannie Boroń. 

/prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. 

 

Radny W. Leśniewski zadał pytanie czy można na podobnej zasadzie informować mieszkańców 

o jakości stanu wody, aby mieszkańcy mieli codzienny podgląd? 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że należy rozpatrzeć taką możliwość. Woda również 

jest badana przez ZGK, więc być może będzie możliwość udostępniania takiej informacji na 



stronie internetowej. W nadchodzącym roku budżet gminy będzie bardzo skromny pod 

względem wydatków inwestycyjnych. W budżecie zostanie zachowany fundusz sołecki, wzrosną 

wydatki na oświatę, ze względu na podniesienie wynagrodzeń dla nauczycieli. Skupiamy się na 

konsumpcji i zatrudnieniu w Urzędzie Gminy. Do tej pory brygada urzędu wykonywała wiele 

zadań z funduszu sołeckiego. To musi się zmienić, gdyż jest zbyt dużo pracy, którą należy 

wykonać, aby jeszcze wspierać fundusz. Zawsze drobne prace można zlecić osobom z zewnątrz. 

Są pewne wydatki, których nie da się zrealizować wykorzystując zlecenia usług. Wtedy będzie 

pomoc ze strony urzędu. W przyszłym roku ruszy duży projekt – fotowoltaika. To on tak 

znacząco podnosi wysokość budżetu. Oświata w kraju jest niedoszacowana. Fundusz sołecki to 

jedyne pieniądze, które trafią do sołectw. Zakład Gospodarki Komunalnej należy doinwestować. 

Będą pisane projekty i gmina musi mieć środki na wkład własny do ich realizacji. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przekazanie informacji o stanie dostarczanych 

posiłków do przedszkola. 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że posiłki do szkół były sprawdzane przez miesiąc przez 

pracowników urzędu. Dodatkowo przedszkole jest zobowiązane do uzupełniania protokołu 

z posiłków i odnotowywania czy wszystko zgadza się z harmonogramem i czy temperatura jest 

odpowiednia. 

Przewodniczący Rady K. Badowski oświadczył, że już niejednokrotnie był świadkiem jak 

samochód z posiłkami dla przedszkola czeka na pasie startowym do godz. 12:00, następnie rusza 

z transportem. Temperatura i gramatura powinny być sprawdzane za każdym razem. 

/Radna J. Lejczak opuściła posiedzenie wspólne komisji/ 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że nie jest odpowiedzialna za pracownika 

zatrudnionego w szkole. Zostanie na to zwrócona uwaga. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zapytał czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze 

jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń zakończył obrady komisji wspólnych. 
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